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Rada Miasta Ostrów Mazowiecka 

Protokół nr XLVIII 

XLVIII Sesja w dniu 26 kwietnia 2023  
Obrady rozpoczęto 26 kwietnia 2023 o godz. 15:00, a zakończono o godz. 18:49 
tego samego dnia. 

W posiedzeniu wzięło udział 21 członków. 

Obecni: 

1. Stanisław Dylewski 
2. Mirosław Gromek 
3. Beata Herman 
4. Michał Kacprzak 
5. Jarosław Konieczko 
6. Bogusław Konrad 
7. Anna Krajewska 
8. Robert Krajewski 
9. Jolanta Jadwiga Kwiatkowska 
10. Krzysztof Laska 
11. Ewa Orzechowska 
12. Waldemar Józef Pałys  
13. Jerzy Pawluczuk 
14. Paweł Adrian Pecura 
15. Mirosław Pędzich 
16. Andrzej Pęksa 
17. Mieczysław Stanisław Równy 
18. Mieczysław Szymalski 
19. Renata Teresa Trojanowska 
20. Henryk Wilczewski 
21. Edward Zalewski 

1. Otwarcie sesji. 

Przewodniczący Rady Miasta p. Robert Krajewski dokonał otwarcia 
posiedzenia, po przywitaniu zebranych udzielił informacji, że zgodnie z uchwałą nr 
XLIV/400/2023 Rady Miasta Ostrów Mazowiecka z dnia 18 stycznia 2023 r. obrady 
sesji Rady Miasta odbywają się w trybie połączonym tj. stacjonarnym oraz zdalnym. 

Głosowano w sprawie sprawdzenia obecności. 

Wyniki głosowania: 
OBECNY: 21, NIEOBECNY: 0 
Wyniki imienne: 
OBECNY (21) 
Stanisław Dylewski, Mirosław Gromek, Beata Herman, Michał Kacprzak, Jarosław 
Konieczko, Bogusław Konrad, Anna Krajewska, Robert Krajewski, Jolanta Jadwiga 
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Kwiatkowska, Krzysztof Laska, Ewa Orzechowska, Waldemar Józef Pałys , Jerzy 
Pawluczuk, Paweł Adrian Pecura, Mirosław Pędzich, Andrzej Pęksa, Mieczysław 
Stanisław Równy, Mieczysław Szymalski, Renata Teresa Trojanowska, Henryk 
Wilczewski, Edward Zalewski 

Przewodniczący Rady Miasta p. Robert Krajewski stwierdził, że na stan 21 
radnych bierze udział 21 członków Rady Miasta, w związku z czym wszystkie 
uchwały podjęte w toku obrad będą prawomocne. 

2. Informacja o porządku obrad. 

Przewodniczący Rady Miasta p. Robert Krajewski poinformował, że Rada 
Miasta może wprowadzić zmiany do porządku obrad bezwzględną większością 
głosów ustawowego składu Rady. Przewodniczący Rady Miasta p. Robert Krajewski 
zapytał o wnioski bądź uwagi do porządku obrad.  

Brak wniosków bądź uwag do porządku obrad. 

Porządek obrad: 
1. Otwarcie sesji. 
2. Informacja o porządku obrad. 
3. Przyjęcie Protokołu z  XLVII  sesji Rady Miasta. 
4. Podjęcie uchwał: 
a. w sprawie zmiany uchwały budżetowej na 2023 r 
b. w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta Ostrów 

Mazowiecka na lata 2023-203 

5. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie uchwalenia Regulaminu 
targowisk miejskich. 

6. Podjęcie uchwały w sprawie zamiaru utworzenia Samorządowej Szkoły 
Muzycznej I stopnia w Ostrowi Mazowieckiej 

7. Podjęcie uchwały w sprawie  zamiaru utworzenia Samorządowego Żłobka w 
Ostrowi Mazowieckiej. 

8. Informacja Burmistrza Miasta o gospodarowaniu odpadami komunalnymi na 
terenie miasta Ostrów Mazowiecka. 

9. Informacja Burmistrza Miasta o planowanej, wspólnej z Powiatem 
Ostrowskim, budowie sztucznego boiska z zapleczem przy ul. 
Rubinkowskiego. 

10. Informacja o stanie realizacji inwestycji przyjętych do planu na 2023 r. 
11. Informacje z działalności: 
a. Burmistrza Miasta w okresie międzysesyjnym, zwłaszcza z wykonania 

uchwał Rady, 
b. Przewodniczącego Rady Miasta w okresie międzysesyjnym. 
12. Wolne wnioski i sprawy różne. 
13. Zakończenie obrad. 

3. Przyjęcie Protokołu z XLVII sesji Rady Miasta. 

Przewodniczący Rady Miasta p. Robert Krajewski udzielił informacji, że 
protokół z XLVII sesji Rady Miasta był przekazany radnym do wglądu i do dnia 
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poprzedzającego trwającą sesję nikt nie zgłosił uwag do jego treści, w związku z tym 
stwierdził,  
że protokół został przez Radę Miasta przyjęty. 

4. Podjęcie uchwał: 
a) w sprawie zmiany uchwały budżetowej na 2023 r.,  
b) w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta Ostrów 
Mazowiecka na lata 2023-2038. 

Burmistrz Miasta p. Jerzy Bauer dokonał wprowadzenia do tematu. 

Skarbnik Miasta p. Anna Wilczyńska przedstawiła zakres przedmiotowy 
proponowanych projektów uchwał. 

Radny p. Krzysztof Laska zauważył, że władze miasta wraz z Zakładem 
Gospodarki Komunalnej mają wiedzę o stanie dróg na ul. 3 Maja i ul. Różańskiej. 
Podkreślił, że aktualnie ruch drogowy na ul. Różańskiej zagraża budynkom 
położonym przy tej ulicy oraz stanowi uciążliwość dla jej mieszkańców. Uznał, że 
kwota 50 tys. zł ujęta w proponowanym projekcie zmiany w budżecie miasta nie 
wystarczy na poprawę sytuacji stanu drogi na ul. Różańskiej. Zasugerował, by w 
pierwszej kolejności uporać się z największymi przełomami na ul. Różańskiej. 
Nadmienił rozważenie decyzji  
o wprowadzenie zakazu poruszania się samochodów ciężarowych po tej ulicy. Zadał 
pytanie o planowane działania władz miasta w celu udzielenia pomocy mieszkańcom 
ul. Różańskiej. Wspomniał, że do radnego docierają negatywne opinie mieszkańców 
ul. Różańskiej, którzy nie mogą czekać długo na uporanie się z uciążliwym ruchem 
drogowym na tej ulicy. 

Radna p. Jolanta Jadwiga Kwiatkowska zwróciła uwagę, że kwota 
uwzględniona w projekcie zmiany uchwały budżetowej obejmuje wyłącznie  
ul. Różańską. Spostrzegła, że nasilony ruch samochodów ciężarowych z  
ul. Różańskiej kieruje się następnie w ul. 3 Maja powodując zagłębienia na ul. 3 Maja 
w największym stopniu na odcinku od ul. Ogrodowej do ronda im. Rotmistrza Witolda 
Pileckiego. Poprosiła władze miasta o zajęcie się tą sprawą. Zapytała o wysokość 
kwoty do realizacji zadań bezprzetargowo. 

Burmistrz Miasta p. Jerzy Bauer (poza mikrofonem) odpowiedział, że do kwoty 
130 tys. zł jest możliwość wykonania zadania bezprzetargowo. 

Radny p. Krzysztof Laska podtrzymał swoją poprzednią wypowiedź. 

Radny p. Andrzej Pęksa nawiązując do wypowiedzi radnego p. Krzysztofa 
Laski podkreślił, że należy zająć się istniejącym problemem. Zwrócił uwagę na 
trudności  
w poruszaniu się ulicami miasta. 

Burmistrz Miasta p. Jerzy Bauer zauważył, że sprawa budowy autostrady tzw. 
via baltica jest utrudnieniem dla mieszkańców miasta z uwagi na zwiększony ruch 
drogowy na obszarze miasta. Zgodził się z wypowiedziami o stanie ulic miasta. 
Poinformował, że władze miasta proponując w projekcie zmiany uchwały budżetowej 
wprowadzenie środków pieniężnych na inwestycje na ul. Różańskiej chcą rozpocząć 
działania w sprawie polegające na przygotowaniu zapytań ofertowych. Wspomniał,  
że wysokość zaproponowanych środków pieniężnych jest adekwatna do cen 
rynkowych. Dodał, że władze miasta odbyły konsultacje z fachowcami na temat stanu 
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ul. Różańskiej, czego rezultatem były propozycje różnych rozwiązań. Nadmienił,  
że władze roztropnie podejmą decyzję o wyborze rozwiązania problemu stanu  
ul. Różańskiej, ponieważ jest prawdopodobieństwo pojawienia się ponownie 
problemu w przyszłości. Burmistrz Miasta p. Jerzy Bauer zwrócił uwagę, że realizacja 
inwestycji na ul. Różańskiej będzie wymagać wdrożenia ruchu wahadłowego na tej 
ulicy - co oznacza ogromne utrudnienia w ruchu drogowym. Poinformował, że 
podjęcie działań w sprawie poprawy stanu ul. Różańskiej będzie polegało na 
wykonaniu prac wystarczających na dogodne poruszanie się tą ulicą na najbliższe 
kilka lat. Zauważył, że podjęcie decyzji o modernizacji całej ul. Różańskiej będzie 
stanowić duże obciążenie dla budżetu miasta z uwagi na wielkość ulicy. 

Radny p. Krzysztof Laska powiedział, że mieszkańcy ul. Różańskiej mają 
świadomość trudności związanych z realizacją inwestycji na tej ulicy. Poprosił  
o zajęcie się zlikwidowaniem przełomów na ul. Różańskiej. Radny zasugerował 
wprowadzenie na ul. Różańskiej ograniczenia prędkości samochodów ciężarowych 
do 30 km/h oraz skierowania prośby do Policji o pilnowanie zaproponowanego 
ograniczenia prędkości. Wspomniał, że obecnie samochody ciężarowe na  
ul. Różańskiej poruszają się w ciągu dnia z prędkością 50 km/h, zaś w nocy prędkość 
wzrasta do 80 km/h wywołując uciążliwe wstrząsy w miejscach istniejących 
przełomów. 

Nie było innych głosów w dyskusji. 

Głosowano w sprawie podjęcia uchwały nr XLVIII/413/2023 w sprawie zmiany 
uchwały budżetowej na 2023 r.  

Wyniki głosowania: 
ZA: 18, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 3, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 
Wyniki imienne: 
ZA (18) 
Stanisław Dylewski, Mirosław Gromek, Beata Herman, Michał Kacprzak, Jarosław 
Konieczko, Bogusław Konrad, Anna Krajewska, Robert Krajewski, Jolanta Jadwiga 
Kwiatkowska, Krzysztof Laska, Ewa Orzechowska, Waldemar Józef Pałys , Jerzy 
Pawluczuk, Paweł Adrian Pecura, Mirosław Pędzich, Andrzej Pęksa, Mieczysław 
Szymalski, Edward Zalewski 
WSTRZYMUJĘ SIĘ (3) 
Mieczysław Stanisław Równy, Renata Teresa Trojanowska, Henryk Wilczewski 

Burmistrz Miasta p. Jerzy Bauer udzielił informacji, że władze miasta  
w porozumieniu z policją podejmą działania w celu ograniczenia prędkości 
samochodów ciężarowych na ul. Różańskiej. 

Radny p. Stanisław Mieczysław Równy (poza mikrofonem) wyraził 
niezadowolenie wobec wypowiedzi Burmistrza Miasta p. Jerzego Bauera. 

Burmistrz Miasta p. Jerzy Bauer podkreślił, że władze miasta zastosują 
działania, by nie zwiększyć skali obecnego problemu na ul. Różańskiej. Dodał,  
że widoczne jest przekraczanie prędkości wśród kierowców poruszających się  
ul. Różańską. 

Burmistrz Miasta p. Jerzy Bauer powiedział, że przekroczenie dozwolonej 
prędkości na ul. Różańskiej rozpoczyna się ok. 200 m za Ogródkiem Jordanowskim. 
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Głosowano w sprawie podjęcia uchwały XLVIII/414/2023 w sprawie zmiany 
Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta Ostrów Mazowiecka na lata 2023-
2038. 

Wyniki głosowania: 
ZA: 17, PRZECIW: 1, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 3, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 
Wyniki imienne: 
ZA (17) 
Mirosław Gromek, Beata Herman, Michał Kacprzak, Jarosław Konieczko, Bogusław 
Konrad, Anna Krajewska, Robert Krajewski, Jolanta Jadwiga Kwiatkowska, Krzysztof 
Laska, Ewa Orzechowska, Waldemar Józef Pałys , Jerzy Pawluczuk, Paweł Adrian 
Pecura, Mirosław Pędzich, Andrzej Pęksa, Mieczysław Szymalski, Edward Zalewski 
PRZECIW (1) 
Renata Teresa Trojanowska 
WSTRZYMUJĘ SIĘ (3) 
Stanisław Dylewski, Mieczysław Stanisław Równy, Henryk Wilczewski 

5. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie uchwalenia Regulaminu 
targowisk miejskich. 

Brak głosów w dyskusji. 

Głosowano w sprawie podjęcia uchwały XLVIII/415/2023 zmieniającej uchwałę 
w sprawie uchwalenia Regulaminu targowisk miejskich. 

Wyniki głosowania: 
ZA: 21, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 
Wyniki imienne: 
ZA (21) 
Stanisław Dylewski, Mirosław Gromek, Beata Herman, Michał Kacprzak, Jarosław 
Konieczko, Bogusław Konrad, Anna Krajewska, Robert Krajewski, Jolanta Jadwiga 
Kwiatkowska, Krzysztof Laska, Ewa Orzechowska, Waldemar Józef Pałys, Jerzy 
Pawluczuk, Paweł Adrian Pecura, Mirosław Pędzich, Andrzej Pęksa, Mieczysław 
Stanisław Równy, Mieczysław Szymalski, Renata Teresa Trojanowska, Henryk 
Wilczewski, Edward Zalewski. 

6. Podjęcie uchwały w sprawie zamiaru utworzenia Samorządowej Szkoły 
Muzycznej I stopnia w Ostrowi Mazowieckiej. 

Burmistrz Miasta p. Jerzy Bauer udzielił informacji, że utworzenie szkoły 
muzycznej było elementem programu wyborczego w poprzednich wyborach 
samorządowych. Zwrócił uwagę, że wydarzenia uniemożliwiające dotychczas 
wykonanie zadania to m.in. pandemia wirusa Sars-cov-2, niestabilna sytuacja 
gospodarcza, wojna na Ukrainie oraz wzrost cen rynkowych. Podkreślił, że  
utworzenie szkoły muzycznej jest zadaniem wieloletnim. Zwrócił uwagę, że w mieście 
powstaje nowy kompleks szkolno-przedszkolny, dlatego przed rozpoczęciem etapu 
wyposażania placówki należy podjąć decyzje o ewentualnym uwzględnieniu 
wyposażenia dla szkoły muzycznej. Zaznaczył, że proponowany projekt uchwały 
znalazł się w porządku obrad sesji Rady Miasta w celu wspólnego podjęcia decyzji  
w sprawie. Burmistrz Miasta p. Jerzy Bauer powiedział, że decyzja o utworzeniu 
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szkoły muzycznej będzie zwieńczeniem dotychczasowej oferty miasta. Udzielił 
informacji,  
że władze miasta przeprowadziły konsultacje społeczne w kwestii potrzeby 
utworzenia szkoły muzycznej na terenie miasta wśród rodziców dzieci szkół 
podstawowych  
i przedszkoli, z których aktualnie wynika ponad 80% zainteresowanie potrzebą 
utworzenia takiego rodzaju szkoły. Wspomniał o wizycie kierownictwa Urzędu Miasta 
w istniejącej szkole muzycznej znajdującej się w mieście Wysokie Mazowieckie. 
Wyjaśnił, że procesem certyfikowania tego rodzaju szkoły zajmuje się Ministerstwo 
Kultury i Dziedzictwa Narodowego. Dodał, że szkoła muzyczna będzie publiczną 
placówką oświaty, dlatego ma możliwość korzystania z subwencji oświatowej. 
Wyraził nadzieję rozpoczęcie nauki w szkole muzycznej w roku szkolnym 2024/2025. 

Radny p. Stanisław Dylewski pytał o powód dlaczego nie funkcjonuje orkiestra 
strażacka. Wspomniał, że podczas likwidacji orkiestry strażackiej Burmistrz Miasta 
mówił o ponownym uruchomieniu orkiestry w kolejnych latach. Spostrzegł trudności  
w wykształceniu młodych muzyków, którzy mogliby zostać członkami orkiestry. 
Wyraził zdanie, że Burmistrz Miasta w wypowiedzi chciał „zabłysnąć” swoim 
wizerunkiem ze względu na zbliżające się wybory samorządowe. Radny pytał czy 
władze miasta zajęły się kwestią poszukiwania fachowców, którzy będą w składzie 
kadry pedagogicznej szkoły muzycznej. Wyraził zdanie, że konsultacje społeczne w 
omawianej sprawie  
z udziałem rodziców uczniów oraz Radnych Miasta powinny zostać zorganizowane  
w Ratuszu. 

Radny p. Paweł Adrian Pecura zadał kolejno pytania: ile lat trwa nauka w 
szkole muzycznej, uczniowie w jakim wieku mogą kształcić się w szkole muzycznej, 
jaka jest szacowana ilość uczniów, jak kształtują się dane finansowe w szkole 
muzycznej  
na przykładzie szkoły muzycznej w Wysokie Mazowieckie. 

Radny p. Henryk Wilczewski wyraził pozytywne zdanie o proponowanym 
projekcie uchwały. Podał pod zastanowienie użycie słowa ”zamiaru” w nazwie 
proponowanej uchwały, które interpretowane jest jako zamierzenie, a nie realne 
działanie. 

Radny p. Andrzej Pęksa wyraził pozytywną opinię o proponowanym projekcie 
uchwały. Dodał, że inicjatywy mieszkańców miasta związane z edukacją muzyczną 
dzieci mają zgodę Radnego. 

Radny p. Bogusław Konrad wytłumaczył, że wypowiedź radnego p. Stanisława 
Dylewskiego w sprawie orkiestry strażackiej przy Miejskim Oddziale Ochotniczej 
Straży Pożarnej jest nieporozumieniem skierowanym do Burmistrza Miasta. Wskazał, 
że o wyjaśnienia w tej sprawie należy zwracać się do Prezesa Miejskiego Oddziału 
Ochotniczej Straży Pożarnej. Podkreślił, że Burmistrz Miasta p. Jerzy Bauer wykonał 
wiele przedsięwzięć podczas dwóch kadencji, w tym wskazał na  realizację inwestycji 
budowy szkoły i przedszkola. 

Radna p. Jolanta Jadwiga Kwiatkowska pytała o planowany koszt 
wyposażenia szkoły muzycznej. 

Radny p. Stanisław Dylewski zaznaczył, że każdy ma prawo do wyrażenia 
własnego zdania w danym temacie. Wyraził pozytywne zdanie o proponowanym 
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projekcie uchwały. Wspomniał, że stratą dla miasta jest brak orkiestry strażackiej, 
ponieważ dbała o oprawę muzyczną każdej miejskiej uroczystości. Zauważył,  
że orkiestra strażacka istniała ok. 100 lat, dlatego należało podjąć wszelkei starania 
w celu kontynuacji  jej działalności. 

Radny p. Mieczysław Stanisław Równy podkreślił konieczność edukacji dzieci 
z zakresu muzyki w mieście. Zadał pytanie czy szkoła muzyczna będzie odrębnym 
oddziałem z własną dyrekcją w nowym budynku szkoły podstawowej i przedszkola 
na ul. Partyzantów. 

Burmistrz Miasta p. Jerzy Bauer odpowiedział, że: 
-władze miasta wykonały rozpoznanie wśród specjalistów spełniających 

wymagania do nauki w szkole muzycznej. Od kandydatów wymagane jest posiadanie 
wykształcenia muzycznego oraz uprawnień do pracy w placówce oświaty; 

-miasto podjęło wszelkie dostępne starania umożliwiające kontynuację 
działalności orkiestry strażackiej. Podkreślił, że orkiestra strażacka była projektem 
prowadzonym przez miejski oddział Ochotniczej Straży Pożarnej, który nie był w 
stanie utrzymywać projektu; 

-władze miasta na obecnym etapie nie są znane jeszcze koszty wyposażania 
szkoły muzycznej. Powiedział, że szkoła muzyczna będzie wykorzystywać 
infrastrukturę szkoły publicznej z uwagi na prowadzenie dodatkowych zajęć 
muzycznych po zajęciach odbywających się na tzw. pierwszą zmianę w szkole 
powszechnej; 

-szkoła muzyczna będzie samodzielnym podmiotem prawa z własną dyrekcją. 
Poinformował, że uzyskanie statusu szkoły muzycznej pozwala na nadawania 
odpowiednich uprawnień muzycznych; 

-Rada Miasta podejmując uchwałę dot. zamiaru utworzenia szkoły muzycznej 
umożliwi Burmistrzowi Miasta rozpoczęcie przygotowań do otwarcia szkoły 
muzycznej oraz przedłożenia Radzie Miasta projektu uchwały dot. powołania szkoły 
muzycznej. 

Dyrektor Wydziału Oświaty, Kultury i Integracji Społecznej p. Dorota 
Ambroziak udzieliła wyjaśnień, że: 

-procedura utworzenia szkoły muzycznej polega na przedłożeniu projektu 
uchwały dot. zamiaru utworzenia szkoły muzycznej, następnie zostanie wysłany 
wniosek do Ministerstwa Kultury i Dziedzictwa Narodowego. Uzyskując pozytywne 
rozpatrzenie wniosku miasto zawrze porozumienie z Ministrem Kultury i Dziedzictwa 
Narodowego, co pozwoli na przejście do kolejnego etapu procedury czyli 
przedłożeniu Radzie Miasta projektu uchwały o powołaniu szkoły muzycznej; 

-utrzymanie szkoły muzycznej będzie pochodzić z subwencji oświatowej  
w zależności od przebiegu rekrutacji. Nadmieniła, że w przypadku wysokiego 
zainteresowania uczęszczania do szkoły muzycznej przez uczniów szkół 
podstawowych to subwencja zostanie naliczana w taki sam sposób jaki przysługuje 
szkołom publicznym. Obecnie ta  kwota wynosi ok. 5200 zł rocznie na jednego 
ucznia; 

-szkoła muzyczna korzystając z infrastruktury nowego budynku szkoły  
i przedszkola proporcjonalnie obniży koszty utrzymania wszystkich uczniów; 

-szkoła muzyczna I stopnia posiada czteroletni cykl kształcenia dla starszych 
uczniów oraz sześcioletni cykl kształcenia dla młodszych uczniów.  

Radny p. Henryk Wilczewski wtrącił pytanie czy uczniowie z całego miasta 
mogą rozpocząć naukę w szkole muzycznej. 
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Dyrektor Wydziału OS p. Dorota Ambroziak powiedziała, że uczniowie  
z miejskich szkół oraz okolic miasta mogą uczęszczać do szkoły muzycznej. 
Wskazała, że obecnie uczniowie zainteresowani zajęciami muzycznymi jeżdżą w tym 
celu do innych miejscowości. Zauważyła, że istnieje potrzeba utworzenia szkoły 
muzycznej na terenie miasta. 

Radny p. Paweł Adrian Pecura (poza mikrofonem) powtórzył pytanie o ilość 
uczniów szkoły muzycznej w Wysokie Mazowieckie. 

Dyrektor Wydziału OS p. Dorota Ambroziak wyjaśniła, że nie zna dokładnej 
liczby uczniów szkoły muzycznej w Wysokie Mazowieckie. Nadmieniła, że z 
uzyskanych informacji wynika, że liczba uczniów szkoły muzycznej w Wysokie 
Mazowieckie znacznie przewyższyła szacowane zainteresowanie placówką. 
Zauważyła, że koszty związane z utworzeniem szkoły muzycznej to m.in. zakupienie 
instrumentarium, koszt wyciszenia sali lekcyjnych, zorganizowanie podestu, a w 
momencie rozpoczęcia nauki w szkole muzycznej również utrzymanie etatów 
nauczycielskich. Poinformowała, że po wysłaniu przez miasto wniosku do 
Ministerstwa Kultury i Dziedzictwa Narodowego, przedstawiciele centrum edukacji 
artystycznej jako jednostki powołanej w ministerstwie do organizacji szkół muzycznej 
przeprowadzą rozmowy z władzami miasta o wymogach jakie należy spełnić do 
utworzenia szkoły muzycznej na terenie miasta.  Wspomniała, że rodzice uczniów 
miejskich placówek oświaty na podstawie ankiety wskazali preferowane instrumenty 
w szkole muzycznej. Dodała, że Burmistrz Miasta przeprowadził wstępne rozmowy z 
kandydatami do kadry pedagogicznej szkoły muzycznej specjalizującymi się w grze 
na instrumentach, które otrzymały największą ilość głosów w ankietach. 

Burmistrz Miasta p. Jerzy Bauer (poza mikrofonem) zwrócił się z prośbą o 
ponowne przedstawienie cyklów kształcenia w szkole muzycznej. 

Dyrektor OS p. Dorota Ambroziak wytłumaczyła, że szkoła muzyczna będzie 
przeznaczona dla uczniów szkół podstawowych. Spostrzegła, że są przypadki 
przystąpienia sześcioletnich dzieci do nauki w szkole muzycznej. Powiedziała,  
że przed rozpoczęciem nauki w szkole muzycznej uczeń przechodzi tzw. egzamin 
wstępny oceniający predyspozycje ucznia. Zauważyła, że klasyfikacja uczniów do 
grup będzie zależna od czynników takich jak doświadczenia gry na instrumentach 
czy umiejętności. Wymieniła, że dla najmłodszych uczniów szkoły muzycznej 
przewidziany jest sześcioletni okres kształcenia, zaś dla starszych uczniów 
czteroletni okres kształcenia. 

Radny p. Krzysztof Laska (poza mikrofonem)  spytał o instrumenty zawarte w 
ankiecie. 

Dyrektor Wydziału OS p. Dorota Ambroziak podała, że zapytanie skierowane 
do rodziców w formie ankiety dotyczyło: gitary, fortepianu, pianina, klarnetu, fleta 
prostego, trąbki, skrzypiec, saksofonu. Wyjaśniła, że realne możliwości mogą 
spowodować zmiany w zaproponowanych instrumentach. 

Radny p. Stanisław Dylewski (Ad Vocem) stwierdził, że w Urzędzie Miasta 
zostanie zorganizowane spotkanie ze specjalistami gry na instrumentach. Zadał 
pytanie czy nauczyciele szkoły muzycznej będą objęci wynagrodzeniem jakie 
otrzymują nauczyciele szkół publicznych. 

Dyrektor Wydziału OS p. Dorota Ambroziak wtrąciła, iż nie posiada wiedzy na 
temat spotkania w Urzędzie Miasta z fachowcami gry na instrumentach wraz z 



10 

 

udziałem Radnych Miasta. Potwierdziła, że nauczyciele szkoły muzycznej będą 
zatrudnieni na podstawie Karty Nauczyciela. 

Radny p. Stanisław Dylewski zwrócił się z prośbą o wykonanie wstępnej 
kalkulacji kosztów szkoły muzycznej w okresie pełnego roku przed podjęciem decyzji 
przez Radę Miasta. 

Dyrektor Wydziału OS p. Dorota Ambroziak nawiązując do wypowiedzi 
Radnego p. Stanisława Dylewskiego odpowiedziała, że ciężko jest oszacować 
wysokość  kosztów związanych z funkcjonowaniem szkoły muzycznej. 

Radny p. Stanisław Dylewski objaśnił, że zgadza się na utworzenie szkoły 
muzycznej na terenie miasta. Wspomniał, iż rozdysponowanie środków pieniężnych 
budżetu miasta na poszczególne zadania nie powinno w konsekwencji stanowić strat 
dla innych zadań dotyczących mieszkańców miasta. Dodał, że kalkulacja kosztów 
szkoły muzycznej ułatwi podjęcie decyzji Radzie Miasta. 

Paweł Adrian Pecura (Ad Vocem) spytał czy uczeń np. uczęszczający do 5 
klasy podstawowej również będzie mieć szansę na naukę w szkole muzycznej. 

Dyrektor Wydziału OS p. Dorota Ambroziak podała, że z uwagi na brak 
doświadczenia w kwestii funkcjonowania szkoły muzycznej nie jest w stanie 
odpowiedzieć na pytanie Radnego p. Pawła Adriana Pecury. Wytłumaczyła,  
że decyzję o klasyfikacji ucznia do wybranej grupy podejmie komisja rekrutacyjna. 
Zauważyła, że czynnikami klasyfikacji ucznia będzie zależna od predyspozycji  
i umiejętności ucznia. 

Burmistrz Miasta p. Jerzy Bauer powiedział, że nauka w szkole muzycznej  
I stopnia nie jest formalnie związana z nauką w szkole publicznej. Podkreślił, że nie 
ma prawnych przeszkód do nauki w szkole muzycznej dla ucznia, który zakończy 
edukację w szkole muzycznej będąc uczniem szkoły średniej. 

Dyrektor Wydziału OS p. Dorota Ambroziak sprecyzowała, iż uczeń musi 
ukończyć cały cykl kształcenia w szkole muzycznej I stopnia, by uzyskać świadectwo 
pozwalające na rozpoczęcie nauki w szkole muzycznej II stopnia. 

Radny p. Andrzej Pęksa wyraził pozytywne zdanie o inicjatywie. Zaznaczył,  
że komisje Rady Miasta powinny zająć się  szczegółową analizą kwestii związanych  
z projektem uchwały. 

Burmistrz Miasta p. Jerzy Bauer zasugerował, by Radny p. Stanisław Dylewski 
sformułował pisemnie pytania do nauczycieli kandydyjących do kadry pedagogicznej 
szkoły muzycznej, które władze miasta przedstawią podczas spotkania z 
kandydatami. Zaprosił do wzięcia udziału w procesie rekrutacyjnym do kadry 
pedagogicznej szkoły muzycznej radnego p. Stanisława Dylewskiego. 

Radny p. Stanisław Dylewski (Ad Vocem) zaznaczył, że jest emerytowanym 
nauczycielem. Poprosił, by nie mówić „prywatnych wycieczek” do Radnego. 

Burmistrz Miasta p. Jerzy Bauer (poza mikrofonem) zapytał czy do Urzędu 
Miasta wpłyną wyżej wymienione pytania od Radnego p. Stanisława Dylewskiego. 

Radny p. Stanisław Dylewski uznał, że możliwość zadawania pytań będzie na 
spotkaniu z kandydatami. Wyraził zdanie, iż zadanie pytań rozwieje wątpliwości 
przed podjęciem decyzji o finansowaniu zadania ze środków budżetu miasta. 
Powiedział,  
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że każdy mieszkaniec miasta ma prawo do zadawania pytań, z kolei burmistrz miasta 
ma obowiązek udzielania odpowiedzi. 

Nie było innych głosów dyskusji. 

Głosowano w sprawie podjęcia uchwały XLVIII/416/2023 w sprawie zamiaru 
utworzenia Samorządowej Szkoły Muzycznej I stopnia w Ostrowi Mazowieckiej. 

Wyniki głosowania: 
ZA: 20, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 
Wyniki imienne: 
ZA (20) 
Stanisław Dylewski, Mirosław Gromek, Beata Herman, Michał Kacprzak, Jarosław 
Konieczko, Bogusław Konrad, Anna Krajewska, Robert Krajewski, Jolanta Jadwiga 
Kwiatkowska, Krzysztof Laska, Ewa Orzechowska, Waldemar Józef Pałys , Jerzy 
Pawluczuk, Paweł Adrian Pecura, Mirosław Pędzich, Andrzej Pęksa, Mieczysław 
Stanisław Równy, Renata Teresa Trojanowska, Henryk Wilczewski, Edward Zalewski 
WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) 
Mieczysław Szymalski 

Radny p. Mieczysław Szymalski (poza mikrofonem) podkreślił, że utworzenie szkoły 
muzycznej jest dobrym pomysłem. Powiedział, że popiera zadanie utworzenia szkoły 
muzycznej „obiema rękami” mówiąc o popełnieniu błędu podczas oddania głosu.  

7. Podjęcie uchwały w sprawie zamiaru utworzenia Samorządowego Żłobka w 
Ostrowi Mazowieckiej. 

Burmistrz Miasta p. Jerzy Bauer rozpoczął wypowiedź od informacji o procesie 
przygotowawczym wykonanym przez administrację w celu przedłożenia Radzie 
Miasta dokumentów dot. utworzenia żłobka na terenie miasta. Wspomniał, że 
obecnie Rada Miasta wyraża zgodę na zamiar utworzenia żłobka. Wyjaśnił, że 
planowane jest utworzenie 48 miejsc w żłobku. Powiedział, że władze miasta 
kształtując możliwie szeroką ofertę miasta proponują wsparcie dla rodziców 
najmłodszych mieszkańców. Wspomniał o konsultacjach społecznych prowadzonych 
kilka lat temu w ramach planowanego zadania rewitalizacji miasta, gdzie około 10 
mieszkańców miasta wypowiedziało się za potrzebą utworzenia żłobka. Zauważył, że 
od przytoczonego wydarzenia pojawiają się coraz częściej pytania od mieszkańców 
miasta o planowanie usługi utworzenia żłobka. Udzielił informacji, iż miasto złożyło 
wniosek w programie rządowych udzielającym wsparcia finansowego do tego rodzaju 
inwestycji. Dodał,  
że władze miasta otrzymały wiadomość o wstępnej kwalifikacji do realizacji wniosku 
miasta, a do końca miesiąca odpowiedni organ ogłosi wyniki naboru programu 
rządowego. Powiedział, że prawdopodobna kwota wsparcia z programu rządowego 
to 1 700 000 zł. Burmistrz Miasta p. Jerzy Bauer na podstawie slajdu przedstawił 
proponowaną lokalizację umiejscowienia inwestycji żłobka na działce należącej do 
miasta sąsiadującej przy Szkole Podstawowej nr 2. 

Radny p. Stanisław Dylewski uznał zaproponowany projekt uchwały jako 
dobry pomysł. Poddał pod zastanowienie poszerzenie terenu branego pod uwagę na 
realizacje utworzenia samorządowego żłobka poprzez zakupienie działki od 
prywatnego właściciela zamierzającego przeznaczyć grunt pod budowę stacji paliw. 
Zaznaczył, że jest potrzeba utworzenia żłobka na obszarze miasta. Spostrzegł, że w 
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przeszłości był okres braku potrzeby funkcjonowania żłobka w mieście spowodowany 
skalą bezrobocia. Wspomniał, że żłobek w przeszłości funkcjonował na  
ul. Lubiejewskiej oraz ul. Armii Krajowej. 

Radny p. Paweł Adrian Pecura wyraził pozytywne zdanie o zaproponowanym 
projekcie uchwały. Radny mówił o istnieniu żłobków prywatnych w mieście, w których 
czas oczekiwanie na przyjęcie dziecka wynosi ok. 12 miesięcy. Spytał czy 
dofinansowanie do wykonania przedsięwzięcia pochodzi z programu „Maluch+”  
w ramach Krajowego Programu Odbudowy. 

Radna p. Anna Krajewska pozytywnie wypowiedziała się o realizacji zadania 
utworzenia żłobka. Poddała pod zastanowienie słuszność wykonania zadania w 
sposób zaproponowany przez władze miasta. Wyraziła obawy wobec powiększenia 
się stanu zadłużenia miasta oraz stanu budżetu miasta w przypadku inwestycji 
budowy nowego budynku. Spytała o koszt całego przedsięwzięcia związanego z 
utworzeniem żłobka, a także sposób finansowania utrzymania placówki.  

Radny p. Waldemar Józef Pałys spostrzegł, że temat pojawienia się żłobka na 
terenie miasta od trzech lat był sugerowany podczas spotkań z udziałem Radnego. 
Wyraził nadzieję na kolejne zewnętrze dofinansowane na realizację zadania 
utworzenia żłobka. Uznał jako „wymarzone” proponowane miejsce realizacji 
inwestycji. Powiedział o wysokim bezrobociu w większości dot. kobiet utrzymującym 
się w latach 1989-1990. Dodał, że wówczas organ stanowiący podejmował uchwały 
likwidujące żłobki. Nadmienił, że sytuacja na rynku pracy uległa znaczącej poprawie 
od 2015 roku, dlatego istnieje potrzeba utworzenia żłobka na obszarze miasta. 

Burmistrz Miasta p. Jerzy Bauer wytłumaczył, że zewnętrze dofinansowanie 
do zadania utworzenia żłobka pochodzą z programu „maluch+”. Powiadomił, że 
realizacja zadania utworzenia żłobka nie spowoduje problemu z finansami w 
budżecie miasta. Zauważył, iż miasto realizując zadanie utworzenia żłobka 
odpowiada na oczekiwania młodych mieszkańców miasta będących na etapie 
zakładania rodzin. Zwrócił się do Radnych Miasta o wyrażenie opinii w sprawie 
propozycji zakupu przez miasto działki vis a vis kościoła pw. WNMP od prywatnego 
właściciela. Wyraził zdanie, że przed dokonaniem zakupu działki dawnego miejsca 
handlu tzw. stodoła trzeba posiadać konkretne przeznaczenie dla tego miejsca. 
Powiedział, że miasto nie posiada dodatkowych środków pieniężnych, które można 
przeznaczyć na zakup działki. 

Radny p. Stanisław Dylewski wymienił argumenty przemawiające za 
podjęciem decyzji o zakupie nieruchomości vis a vis kościoła pw. WNMP przez 
miasto tj.: zaniechanie inwestycji budowy stacji paliw na tej działce, zadowolenie 
mieszkańców miasta mieszkających żyjących w pobliżu tej działki oraz 
zwierzchników kościoła pw. WNMP, miasto zyska teren do inwestycji z zakresu 
oświaty. Wspomniał, że właściciel nieruchomości uczestniczył w zdalnej sesji Rady 
Miasta, gdzie wyraził zainteresowanie sprzedażą nieruchomości. Wyraził 
przekonanie, że właściciel gruntu  nie otrzyma zgody na wykonanie planowanej 
inwestycji budowy stacji paliw o czym świadczą dokumenty m.in. rzecznika koncernu 
ORLEN. Zauważył, że miasto ma możliwość negocjacji korzystnej ceny za działkę. 
Wspomniał o projekcie uchwały przygotowanej przez burmistrza miasta dot. zakupu 
nieruchomości znajdującej się  
„w polu”. 

Radna p. Anna Krajewska uznała działkę vis a vis kościoła pw. WNMP za 
„niechlubny” element wizerunku miasta. Zasugerowała uporządkowanie tego terenu 
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przez miasto z uwagi na brak działania w tym zakresie przez właściciela 
nieruchomości. Dodała, że wyznacznikiem podjęcia decyzji miasta będzie wysokość 
ceny gruntu. Radna nie wyraziła zgody oraz nie wyraziła sprzeciwu wobec zakupu 
nieruchomości przez miasto. 

Radny p. Krzysztof Laska uznał, że właściciel działki dążył do realizacji 
planowanej inwestycji budowy stacji paliw poprzez konflikt ze wszystkimi. Powiedział, 
że jeśli właściciel działki vis a vis kościoła pw. WNMP chce sprzedać nieruchomość 
to na wolnym rynku każdy ma możliwość dokonania zakupu do celów mieszkaniowo 
– usługowych. Wyraził przekonanie, że należy poczekać aż rynek odpowiednio 
wyceni działkę. Zaznaczył, że miasto ma do wykonania inne zadania i nie dysponuje 
środkami finansowymi umożliwiającymi zakup nieruchomości. 

Radny p. Waldemar Józef Pałys powiedział, że prawidłowym rozwiązaniem 
jest poczekanie na dalszy ciąg sytuacji dot. sprzedaży gruntu planowanego do 
budowy stacji paliw ze względu na trudny proces negocjacji z prywatnym 
właścicielem co do wysokości ceny nieruchomości. Wyraził zdanie, że istnieje obawa 
zakupu nieruchomości przez podmiot, który przeznaczy ten teren na równie uciążliwą 
usługę co planowana budowa stacji paliw. Podkreślił atrakcyjne położenie gruntu na 
obszarze miasta, zwracając uwagę na sąsiadujące z działką: zabytki, kościół, plac 
wolności, planowaną inwestycję żłobka. Zasugerował, by miasto podjęło starania 
przejęcia nieruchomości od prywatnego właściciela. Dodał, że nieruchomość można 
przeznaczyć do celu utworzenie parku harmonizującego z otoczeniem działki. 

Radny p. Stanisław Dylewski wspomniał o debacie odbytej w Starej 
Elektrowni, gdzie Radny zaproponował: zakup nieruchomości przez miasto; zamianę 
gruntu  
z miastem umożliwiającego realizację budowy stacji paliw; wówczas aktualną 
propozycję zamiany terenu z nadleśnictwem. Zaznaczył, że Burmistrz Miasta ma 
kompetencje do podejmowania decyzji w omawianej sprawie. 

Radny p. Paweł Adrian Pecura wskazał, że w centrum miasta znajdują się 
nieużytkowanie obiekty w złym stanie. Zauważył, że jeśli miasto dokona zakupu 
nieruchomości z obiektami negatywnie wpływającymi na wizerunek miasta, to w 
budżecie miasta zabraknie środków pieniężnych na wykonanie innych inwestycji 
miejskich. Powiedział o hipotetycznej sytuacji zakupu działki do planowanej budowy 
stacji paliw przez miasto, co może spowodować próby uzyskania od miasta wysokiej 
ceny za grunt na sąsiednich działkach np. pod pretekstem rozpoczęcia nowej 
procedury uzyskania pozwolenia na budowę stacji paliw. Uznał, że są różne czynniki 
świadczące zarówno potrzebę jak i sprzeciw wobec zakupu nieruchomości przez 
miasto. 

Radny p. Stanisław Dylewski powiedział, że posiada informacje o chęci 
sprzedaży nieruchomości vis a vis kościoła pw. WNMP od właściciela działki, który 
zaoferował sprzedaż działki podczas uczestnictwa w zdalnej sesji Rady Miasta. 
Radny zgodził się, że nieruchomość może w przyszłości zostać przejęta do realizacji 
równie uciążliwej usługi co budowa stacja paliw. Powtórzył słowa ze swojej 
poprzedniej wypowiedzi. 

Nie było innych głosów dyskusji. 

Głosowano w sprawie podjęcia uchwały XLVIII/417/2023 w sprawie zamiaru 
utworzenia Samorządowego Żłobka w Ostrowi Mazowieckiej. 
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Wyniki głosowania: 
ZA: 21, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 
Wyniki imienne: 
ZA (21) 
Stanisław Dylewski, Mirosław Gromek, Beata Herman, Michał Kacprzak, Jarosław 
Konieczko, Bogusław Konrad, Anna Krajewska, Robert Krajewski, Jolanta Jadwiga 
Kwiatkowska, Krzysztof Laska, Ewa Orzechowska, Waldemar Józef Pałys, Jerzy 
Pawluczuk, Paweł Adrian Pecura, Mirosław Pędzich, Andrzej Pęksa, Mieczysław 
Stanisław Równy, Mieczysław Szymalski, Renata Teresa Trojanowska, Henryk 
Wilczewski, Edward Zalewski 

8. Informacja Burmistrza Miasta o gospodarowaniu odpadami komunalnymi na 
terenie miasta Ostrów Mazowiecka. 

Przewodniczący Rady Miasta p. Robert Krajewski udzielił informacji, że 
Komisje Rady Miasta odbyły wizję lokalną w Punkcie Selektywnej Zbiórki Odpadów 
Komunalnych oraz miejskiej oczyszczalni ścieków. 

Burmistrz Miasta p. Jerzy Bauer rozpoczynając wstęp do omawianej sprawy 
przypomniał o sytuacji nałożenia na miasto kary pieniężnej w wysokości ok. 45 tys. zł 
z tytułu nie osiągnięcia odpowiednich współczynników segregacji odpadów w 2020 r. 
Podkreślił, że należy podejmować rozmowy w omawianym temacie w celu 
wypracowania rozwiązań dot. zapobiegania pojawienia się kolejnej kary pieniężnej 
dla miasta. Zwrócił uwagę, że władze miasta chcą przedstawiać miasto jako 
nowoczesne i ekologiczne. Spostrzegł, że jakość segregacji odpadów stanowi 
największy problem we wspólnotach domów wielorodzinnych.  Powiedział, że system 
segregacji odpadów wymaga dokonania zmian, które poprawiłyby sytuacje w innych 
miejscowościach,  
a będą dopasowane do specyfiki społeczności lokalnej miasta. Dodał, że również 
zostanie wdrożona procedura kontroli przebiegu systemu segregacji śmieci. 

Prezes Zakładu Gospodarki Komunalnej p. Bartłomiej Pieńkowski posiłkując 
się prezentacją multimedialną podał informacje o: poziomach osiągnięcia segregacji 
w gminach w poszczególnych latach; sposobach na zwiększenie poziomu segregacji 
śmieci w mieście dostępnych do natychmiastowego wdrożenia; potrzebie utworzenia 
wiat śmietnikowych w domach wielorodzinnych; podjętych oraz planowanych 
działaniach ZGK w sprawie prac remontowych na PSZOK; wykorzystania przez 
miasto rozwiązań, które poprawiły sytuacje w innych samorządach. 

Burmistrz Miasta p. Jerzy Bauer uzupełniając wypowiedź Prezesa ZGK  
p. Bartłomieja Pieńkowskiego poinformował, że władze miasta planują złożenie 
propozycji dot. zwiększenia wysokości ulgi z 5% na 20% za użycie kompostownika w 
domach jednorodzinnych. Nadmienił, że podjęcie tej decyzji odnosi się do 
zachęcenia większej ilości mieszkańców miasta do zadeklarowania użytkowania 
kompostownika. 

Radny p. Stanisław Mieczysław Równy (poza mikrofonem) treść nieczytelna. 

Burmistrz Miasta p. Jerzy Bauer odpowiedział, że rezultatem planowanej 
propozycji władz miasta będzie zmniejszenie kosztów o 20% jeśli mieszkaniec w 
złożonej deklaracji zgłosi użycie kompostownika. 
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Radny p. Stanisław Mieczysław Równy (poza mikrofonem) treść nieczytelna. 

Prezes ZGK p. Bartłomiej Pieńkowski wyjaśnił, że odpady nienadające się do 
kompostowania można przywieść do PSZOKu mimo zadeklarowanego użycia 
kompostownika. Powiedział, że inicjatywa zwiększenia ulgi za użycie kompostownika 
będzie zachęcać mieszkańców domów jednorodzinnych do zgłoszenia użycia 
kompostownika. 

Radny p. Stanisław Dylewski wspomniał o rozmowach dot. zamontowania wiat 
śmietnikowych na terenie miasta. Radny zauważył, że spółdzielnie mieszkaniowe 
borykają się z problemami: podrzucania śmieci przez obcych ludzi do koszy 
należących do spółdzielni mieszkaniowych; nie przestrzegania segregacji śmieci 
przez osoby wynajmujące mieszkania w zasobach spółdzielni mieszkaniowej. 
Nadmienił, że wspólne działanie władz miasta i spółdzielni pozwoli na rozwiązanie 
powyższych problemów. Zaznaczył, że należy podjąć działania edukacyjne w 
omawianym temacie. Powiadomił, że dwie instytucje w ramach przeprowadzonego 
programu udzielają wsparcia finansowego do realizacji inwestycji budowy wiat 
śmietnikowych. Przytoczył przebieg procedury ubiegania się o uzyskanie 
dofinansowania zewnętrznego. Dodał, że podobna procedura została wykorzystana 
w czasie ubiegania się o otrzymanie dofinansowania na termomodernizacje 
budynków domu wielorodzinnego, w którym mieszka Radny. 

Radna p. Anna Krajewska powiedziała, że zna sprawę niskiego poziomu 
segregacji odpadów przez mieszkańców budynków wielorodzinnych. Dodała, że 
trafnym pomysłem jest objęcie przedsiębiorców ryczałtową opłatą za śmieci w 
zależności od profilu działalności. Zwróciła uwagę, że edukacja z zakresu segregacji 
śmieci powinna odbywać się szkołach publicznych. Spytała o sposób segregacji 
śmieci w miejskich szkołach. Radna stwierdziła, że wdrożenie systemu kontroli oraz 
nakładania kar na osoby nieprzestrzegające recyklingu spowoduje poprawę jakości 
segregacji śmieci. 

Radny p. Paweł Adrian Pecura powiedział o potrzebie zamontowania wiat 
śmietnikowych przy budynkach wspólnot mieszkaniowych. Zwrócił się z prośbą o 
przedstawienie szczegółów projektu pn.: piknik edukacyjny. 

Radna p. Jolanta Jadwiga Kwiatkowska wspomniała, że wielokrotnie pisała 
interpelacje dot. budowy wiat śmietnikowych, z kolei na posiedzeniach komisji 
Planowania Przestrzennego, Budownictwa i Gospodarki Gruntami mówiła  
o konieczności podjęcia działań usprawniających system gospodarowania odpadami 
w mieście. Wyraziła pozytywne zdanie o działaniach podejmowanych z zamiarem 
zwiększenia poziomu segregacji śmieci w mieście. Zapytała czy istnieją 
ponadprogramowe projekty edukacyjne dla dzieci w temacie recyklingu. Radna  
p. Jolanta Jadwiga Kwiatkowska przedstawiła rozwiązanie na segregacje śmieci  
w jednym z krajów zachodnioeuropejskich. 

Radny p. Krzysztof Laska wyraził niezrozumienie wobec nie uporania się  
z podstawową kwestią różnicy w ilości złożonych deklaracji śmieciowych, a liczby 
mieszkańców miasta. Zaapelował o poczynienie działań w rozwiązaniu wskazanego 
tematu. Radny zadał pytanie o wyjaśnienie powodów obciążenia odbiorców ciepła 
normalną opłatą za zużycie energii. Powiedział, że rachunki dla małych odbiorów 
ciepła w tym przedsiębiorców miały być w wysokości 40% nadwyżki. 

Prezes ZGK p. Bartłomiej Pieńkowski poinformował, że 40% nadwyżka 
odnosiła się do ceny produkcji ciepła, a nie ulgi przysługującej odbiorcom. 
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Wytłumaczył, że ZGK uzgadniało wysokość stawki z Urzędem Regulacji Energetyki. 
Dodał, że w dalszej kolejności zostały zatwierdzone taryfy dla spółki przez co 
odbiorcy miejskiej energii cieplnej zostali obciążeni kosztami do pewnej kwoty, a 
resztę zwracał Skarb Państwa. Nadmienił, że ZGK rozlicza się w ramach 
rekompensaty. Zauważył, że sytuacja na rynku energetycznym jest dynamiczna. 

Radny p. Krzysztof Laska wyraził zdanie, że uzyskanie dofinansowania do 
produkcji ciepła powinno wpływać na zmianę w taryfie ustalonej przez Urząd 
Regulacji Energetyki. 

Prezes ZGK p. Bartłomiej Pieńkowski udzielił informacji, że przedsiębiorcy nie 
zostali objęci pakietem dofinansowania w związku z czym nie przysługiwało im prawo 
do rekompensaty. Dodał, że przedsiębiorcy otrzymali wyższe wzrosty cen. Wyraził 
nadzieję na stabilizację cen, które zależą od zachodzących zmian na rynku cen 
paliw. Podkreślił, że na bieżąco będą przekazywane informacje w tym temacie. 
Prezes ZGK p. Bartłomiej Pieńkowski powiedział o różnicach cen zużycia wody dla 
mieszkańców domów wielorodzinnych różnych wspólnot mieszkaniowych. 

Radny p. Jerzy Pawluczuk doprecyzował wypowiedź prezesa ZGK  
p. Bartłomieja Pieńkowskiego informując, że spółka obciąża odbiorców ciepła na 
podstawie zatwierdzonych taryf przez Urząd Regulacji Energetyki. Wytłumaczył,  
że spółdzielnia czy wspólnota mieszkaniowa całkowicie rozlicza się z mieszkańcami 
spółdzielni za pobrane ciepło w oparciu o faktury wystawione przez ZGK. Podkreślił, 
że spółdzielnia czy wspólnota mieszkaniowa nie ma z tego tytułu zysku. Zwrócił 
uwagę na różnice między rozliczeniem całościowym, a zaliczką. Podał czynniki 
kształtujące wysokość cen zaliczek. 

Prezes ZGK p. Bartłomiej Pieńkowski zasugerował, że wspólnoty 
mieszkaniowe jako właściciele gruntu mogłyby podjąć się realizacji inwestycji dot. 
budowy wiat śmietnikowych. Zaznaczył, że ZGK udzieli wszelkiej pomocy 
merytorycznej w procesie inwestycyjnym. Powiedział, że w przypadku wzięcia 
odpowiedzialności każdej wspólnoty mieszkaniowej za własne wiaty śmietnikowe 
poprawi się sytuacja segregacji śmieci. 

Radny p. Stanisław Dylewski pytał o działania spółki mające na celu uzyskanie 
oszczędności w systemie produkcji ciepła. Wspomniał o sytuacji zmieniającej się 
ceny węgla oraz zwiększającej się wysokości kar za emisje spalin. 

Prezes ZGK p. Bartłomiej Pieńkowski podał, że ZGK jest w trakcie 
wypracowania rozwiązań zapewniających polepszenie sytuacji w systemie produkcji 
ciepła z miejskiej ciepłowni. Wytłumaczył, że działania spółki dot. pozbycia się kary 
nakładanej na miasto za emisję CO2. Wskazał, że w najbliższym czasie przekaże 
oficjalne informacje w tej kwestii. Nadmienił, że jest to wyzwanie dla samorządu. 

Radny p. Stanisław Dylewski wyraził pozytywne zdanie, że spółka podejmuje 
starania w omawianym temacie. Radny stwierdził, że należy wykonać wszelkie 
działania wpływające na obniżenie kosztów segregacji śmieci. 

Prezes ZGK p. Bartłomiej Pieńkowski wyraził nadzieję na realizacje dużych 
inwestycji miejskich w przyszłości. 

Nie było innych głosów w dyskusji. 

Przewodniczący Rady Miasta p. Robert Krajewski stwierdził, że Rada Miasta przyjęła 
informacje Burmistrza Miasta o gospodarowaniu odpadami komunalnymi na terenie 
miasta Ostrów Mazowiecka. 
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9. Informacja Burmistrza Miasta o planowanej, wspólnej z Powiatem 
Ostrowskim, budowie sztucznego boiska z zapleczem przy ul. 
Rubinkowskiego. 

Burmistrz Miasta p. Jerzy Bauer udzielił informacji, że miasto odnotowało 
sukces polegający na dużej ilości dzieci uczestniczących w zajęciach sportowych 
odbywających się na stadionie miejskim. Dodał, że powyższy sukces powoduje 
pojawienie się problemów tj. niedobór miejsca do odbywania zajęć sportowych oraz 
utrzymania jakości trawy na stadionie. Wskazał, że aktualnie poważnie przekroczone 
są standardy korzystania z boiska trawiastego. Zwrócił uwagę, że władze miasta po 
przeprowadzonych rozmowach z władzami powiatu uzgodniły podjęcie inicjatywy 
inwestycji boiska przy ul. Rubinkowskiego przez władze powiatu. Wymienił,  
że planowane jest użytkowanie zmodernizowanego boiska w godz. 8-14 przez 
uczniów Zespołu Szkół nr 1 w Ostrowi Mazowieckiej, następnie do godz. 22 będzie 
służyć zajęciom sportowym. Poinformował, że inwestycja budowy boiska przy ul. 
Rubinkowskiego posiada projekt oczekujący na uzyskanie pozwolenia na budowę. 
Zwrócił uwagę, że projekt zawiera budynek techniczny do celów sanitarno – 
szatniowych. Burmistrz Miasta p. Jerzy Bauer przedstawił lokalizację inwestycji przy 
pomocy slajdu. Podał, że Starosta Ostrowski w piśmie skierowanym do władz miasta 
określił szacowaną wysokość inwestycji na 9 mln zł. Zawiadomił, że źródłami 
finansowania inwestycji będą: budżet miasta, budżet powiatu, dofinansowanie 
zewnętrzne ze środków Ministerstwa Sportu i Turystyki w ramach programu 
inwestycji strukturalnych, dofinansowanie zewnętrzne z Samorządu Województwa 
Mazowieckiego. Przekazał, że w imieniu Samorządu Województwa Mazowieckiego 
członek Zarządu Województwa Mazowieckiego p. Elżbieta Lanc poinformowała 
Burmistrza Miasta o przeznaczeniu kwoty 3 400 000 zł ze środków budżetu 
województwa na inwestycje przy ul. Rubinkowskiego. Określił teoretyczny podział 
budżetowania inwestycji przez poszczególne źródła. Zwrócił się z podziękowaniami 
do władz powiatu, w szczególności staroście p. Zbigniewowi Chrupkowi oraz 
wicestaroście p. Józefowi Rostkowskiemu za współpracę w omawianej sprawie. 

Radny p. Mieczysław Stanisław Równy powiedział, że należy poprzeć 
przedsięwzięcie budowy boiska przy ul. Rubinkowskiego, które korzystnie wpłynie na 
formę spędzenia wolnego czasu wśród dzieci i młodzieży. Spytał czy do realizacji 
przedsięwzięcia władze miasta mogą ubiegać się o zewnętrzne środki finansowe z 
programu profilaktyki i rozwiązywania problemów alkoholowych. 

Radny p. Michał Kacprzak podkreślił, że inwestycja budowy nowego boiska 
jest długo oczekiwanym przedsięwzięciem, zwłaszcza w środowisku sportowym. 
Zwrócił uwagę, że największa ilość dzieci i młodzieży masowo uprawia piłkę nożną. 
Podał, że nowe boisko przyczyni się do lepszego rozwoju i szkolenia dzieci i 
młodzieży poprzez jakość inwestycji oraz umożliwi zwiększenie częstotliwości zajęć 
sportowych. Powiedział o ograniczeniach klubów oraz grup sportowych w kwestii 
ilości zajęć sportowych z uwagi na zainteresowanie obecną infrastrukturą sportową. 
Zauważył, że realizacja omawianej inwestycji jest korzystna dla Zespołu Szkół nr 1, 
ponieważ obecny stan boiska nie pozwala na użytkowanie przez uczniów w czasie 
zajęć wychowania fizycznego. Dodał, że budowa nowego boiska pozytywnie wpłynie 
na funkcjonowanie stadionu miejskiego, którego utrzymanie będzie łatwiejsze i 
tańsze. 
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Radny p. Bogusław Konrad zgodził się w wypowiedziami poprzedników o 
długoletnim oczekiwaniu na realizację omawianej inwestycji. Podkreślił, że dobrą 
wiadomość stanowi współfinansowanie wykonania inwestycji z budżetu województwa 
mazowieckiego. Wspomniał o potrzebie budowy całorocznego boiska. Złożył 
podziękowania władzom miasta oraz władzom powiatu za włożoną pracę w 
omawianym temacie. 

Radny p. Henryk Wilczewski podkreślił, że Radny od wielu lat otrzymywał 
informacje o planach inwestycyjnych dotyczących budowy nowego boiska. Zwrócił 
uwagę na zwiększającą się ilość osób w środowisku sportowym, która korzysta z 
obecnego ograniczonego zaplecza sportowego miasta. Wskazał, że nowe boisko 
będzie pokrywać 80 % zapotrzebowania środowiska sportowego w miejsce do 
uprawiania sportu z uwagi na otwarcie w godzinach 8.00 – 22.00 . Wyraził nadzieję, 
że umowa z klubami na korzystanie z nowego boiska będzie na warunkach 
preferencyjnych. Powiedział, że w sezonie jesienno-zimowym boisko będzie 
przynosić zysk, jaki można przeznaczyć na utrzymanie tego miejsca. 

Radny p. Waldemar Józef Pałys wyraził pozytywne zdanie o realizacji 
inwestycji budowy boiska przy ul. Rubinkowskiego po wieloletnim oczekiwaniu 
pojawienia się planów budowy nowego boiska. Zauważył, że dobrą informacje 
stanowi wspólne finansowanie wykonania omawianej inwestycji. Dodał, że nowy 
obiekt sportowy będzie wykorzystywany przez wszystkie zainteresowane  osoby. 
Stwierdził, że umowy ze środowiskiem sportowym dot. warunków korzystania z 
nowego boiska będzie sporządzona w oparciu o doświadczenie z innych sportowych. 
Określił, że kilku lat samorządy dysponują większymi środkami finansowymi 
generowanymi z różnych źródeł m. in. Projektów rządowych i samorządowych 
wyższego szczebla, co pozwala samorządom na wykonanie kosztownych inwestycji. 

Burmistrz Miasta p. Jerzy Bauer zaznaczył, że inwestorem realizacji budowy 
nowego boiska przy ul. Rubinkowskiego będą władze powiatu. Powiedział, że 
spełnienie wymaganych warunków pozwoli na zakończenie inwestycji w okresie 
dwóch lat. 

Przewodniczący Rady Miasta p. Robert Krajewski stwierdził, że  Rada Miasta 
przyjęła informacje Burmistrza Miasta o planowanej, wspólnej z Powiatem 
Ostrowskim, budowie sztucznego boiska z zapleczem przy ul. Rubinkowskiego. 

10. Informacja o stanie realizacji inwestycji przyjętych do planu na 2023 r. 

Radny p. Paweł Adrian Pecura zadał pytanie o wskazanie przejść dla pieszych 
na ul. 3 Maja, które będą zmodernizowane w ramach otrzymanego dofinansowania. 
Następnie pytał czy wpłynęły oferty na inwestycje rewitalizacji ul. Batorego w związku 
z upłynięciem terminu składania ofert z dniem 18 kwietnia br. 

Radny p.  Stanisław Dylewski zapytał o kwotę wykonania inwestycji pn. 
miasteczko ruchu drogowego przy Szkole Podstawowej nr 4, z uwagi na dwie kwoty: 
79 tys. zł oraz 445 tys. zł zawarte w dokumentacji w dziale poprawa bezpieczeństwa. 

Skarbnik Miasta p. Anna Wilczyńska wyjaśniła, że kwoty wspomniane w 
wypowiedzi radnego p. Stanisława Dylewski wynikają ze współfinansowania zadania 
ze środków Unii Europejskiej z czego wyższa kwota pochodzi ze środków unijnych, a 
niższa stanowi wkład własny miasta. Dodała, że ogólnie zadanie dot. utworzenia 
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miasteczka rowerowego, a także modernizacji czterech przejść dla pieszych na ul. 3 
Maja. 

Radny p. Stanisław Dylewski wyraził pozytywną opinię o realizacji utworzenia 
miasteczka ruchu drogowego. Spostrzegł, że Szkoła Podstawowa nr 4 jest oddalona 
o kilka kilometrów od centrum miasta co będzie utrudniać korzystanie z miasteczka 
ruchu drogowego przez uczniów pozostałych miejskich szkół.  Spytał czy planowane 
jest utworzenie miasteczka ruchu drogowego w okolicy centrum miasta. 

Z-ca Burmistrza Miasta p. Daniel Choinka wskazał, że modernizacja przejść 
dla pieszych na ul. 3 Maja będzie dotyczyć: przejścia dla pieszych obok ul. 11 
listopada, przejścia dla pieszych przy budynku Ratusza, przejść dla pieszych obok 
Szkoły Podstawowej nr 1. Udzielił informacji, że miasteczko rowerowe będzie 
zlokalizowane przy Szkole Podstawowej nr  4. Wskazał, że władze miasta są na 
etapie ogłoszenia przetargu na realizację modernizacji przejść dla pieszych na ul. 3 
Maja i utworzenia miasteczka rowerowego. Dodał w pobliżu ul. Kubusia Puchatka 
istnieje infrastruktura do nauki jazdy rowerem oraz uzyskania karty rowerowej. 
Zadeklarował, że w przypadku zaistnienia potrzeby utworzenia podobnego 
miasteczka władze miasta przystąpią do udziału w konkursach oferujących 
dofinansowanie. Poinformował,  
że wpłynęła jedna oferta na wykonanie rewitalizacji ul. Batorego przewyższająca 
dwukrotnie środki pieniężne zabezpieczone w budżecie miasta na ten cel. 
Powiedział, że władze miasta nie podjęły decyzji w sprawie, rozważane jest ponowne 
ogłoszenie przetargu lub podział rewitalizacji na dwa etapy. 

Burmistrz Miasta p. Jerzy Bauer poinformował, że inwestycja budowy szkoły  
i przedszkola na ul. Partyzantów przebiega według harmonogramu, nie pojawiły się 
zagrożenia wpływające na przesunięcie terminu rozpoczęcia nauki w nowej placówce 
oświaty. Dodał, że przebieg realizacji inwestycji jest omawiany na cotygodniowych 
naradach, w których biorą udział Z-ca Burmistrza Miasta p. Daniel Choinka oraz 
Dyrektor Wydziału Rozwoju Gospodarczego p. Małgorzata Rosińska. Następnie 
podał,  
że inwestycja dot. budynku socjalnego na ul. Wołodyjowskiego przebiega zgodnie  
z planem. Dodatkowo zadania związane z projektowaniem i przetargami również 
realizowane są zgodnie z harmonogramem. 

11. Informacje z działalności:  
a) Burmistrza Miasta w okresie międzysesyjnym, zwłaszcza z wykonania 
uchwał Rady,  
b) Przewodniczącego Rady Miasta w okresie międzysesyjnym. 

Radna p. Anna Krajewska poruszyła temat braku odpowiedzi na dwa wnioski 
składane przez radną do Urzędu Miasta. Dodała, że wnioski nie  zostały 
opublikowane na stronie BIP. 

Burmistrz Miasta p. Jerzy Bauer (poza mikrofonem) zadeklarował, że Urząd 
Miasta rozpatruje wpływające pisma na podstawie odpowiednich przepisów prawa. 
Powiedział, że władze miasta zweryfikują etap rozpatrywanych pism złożonych przez 
Radną Miasta. Wskazał, że odpowiedzi na pisma można otrzymać w innym terminie, 
niekoniecznie czekając na odbycie sesji Rady Miasta. 

Radna p. Anna Krajewska wspomniała, że Radna na ostatnim posiedzeniu 
Komisji Oświaty, Kultury, Kultury Fizycznej, Zdrowia, Spraw Socjalnych oraz 
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Porządku Publicznego otrzymała zapewnienie o udzieleniu odpowiedzi na złożone 
pisma. 

Burmistrz Miasta p. Jerzy Bauer (poza mikrofonem) powiedział, że Radna p. 
Anna Krajewska otrzyma odpowiedzi na pisma złożone do Urzędu Miasta. 

Burmistrz Miasta p. Jerzy Bauer złożył podziękowania pracownikom Urzędu 
Miasta oraz miejskich instytucji za wykonywaną prace. Zwrócił uwagę na ilość zadań 
wykonywanych przez pracowników samorządowych. Powiedział, że ilość osób 
zatrudnionych w Ratuszu na początku poprzedniej kadencji wynosiła do 99 etatów 
wraz z stażystami, obecnie ilość osób zatrudnionych spadła poniżej 80 etatów. 
Poinformował, że w okresie międzysesyjnym Burmistrz Miasta odbył spotkania z 
przedstawicielami władz powiatu, władz województwa mazowieckiego oraz władz 
państwowych.  

Burmistrz Miasta p. Jerzy Bauer udzielił informacji o: 

-planowanej konferencji podsumowującej dotychczasowe działania oczyszczania 
terenu po byłej Nasycalni; 

-słowach uznania dla Dyrektora Zespołu Szkół nr 2 p. Bogusława Konrada oraz kadry 
pedagogicznej za włączenie do obchodów rocznicy katyńskiej upamiętnienia 
tragicznej historii związanej z aresztowaniem uczniów w czasie II wojny światowej. 
Dodał, że organizacją obchodów rocznicy katyńskiej zajęły się: Wojsko Polskie, 
Muzeum Dom Rodziny Pileckich oraz Zespół Szkół nr 2. 

–trwającym wernisażu prac z zakresu kultury łowieckiej. Wspomniał o wykonawcy 
prac p. Andrzeju Łepkowskim. Zaprosił na piknik kultury łowieckiej, który odbędzie się 
20 maja br. 

–obchodach 20-lecia pracy artystycznej zespołu pieśni i tańca „Bezwianka”. 
Wspomniał o wsparciu miasta wobec rosnących kosztów utrzymania działalności 
zespołu. 

-zaprezentował wstępną koncepcję wydzielenia cmentarza żydowskiego na ul. 
Broniewskiego. Następnie przedstawił wizualizację proponowanego wyglądu 
planowanego miejsca pamięci. Dodał, że trwa proces zasiedzenia nieruchomości na 
ul. Broniewskiego. Nadmienił, że cmentarz będzie miejscem pochówku osób 
narodowości żydowskiego, a właścicielem tego terenu będzie miasto. 

Radny p. Stanisław Dylewski zapytał czy w planach inwestycyjnych 
uwzględniono monitoring cmentarza żydowskiego. Wyraził obawy pojawienia się 
aktów wandalizmu na terenie utworzonego cmentarza żydowskiego na ul. 
Broniewskiego przez co miasto będzie przedstawione jako nietolerancyjne miejsce 
dla Żydów. Zapytał o koszt budowy cmentarza żydowskiego oraz finansowanie 
inwestycji. Spostrzegł, że w dokumentach jest informacja o ponoszeniu przez miasto 
kosztów inwestycji. 

Radny p. Jerzy Pawluczuk spytał czy teren cmentarza żydowskiego będzie 
ogólnodostępnym miejscem w formie parku. Spostrzegł, że przedstawiona 
wizualizacja inwestycji zawiera ogrodzenie z bramą. 

Radny p. Mieczysław Stanisław Równy zadał pytanie o powierzchnie 
targowiska miejskiego z nieuregulowanym stanem prawnym. Pytał czy gmina 
żydowska będzie partycypować z miastem koszty utrzymania powstałego miejsca 
pamięci. 
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Radny p. Bogusław Konrad poprosił o postawienie tablicy informacyjnej w 
pobliżu wyznaczonego terenu budowy cmentarza żydowskiego z uwagi na 
nieprawidłową interpretację sytuacji przez opinię publiczną. 

Radna p. Jolanta Jadwiga Kwiatkowska odnosząc się do przedstawionej 
wizualizacji inwestycji cmentarza żydowskiego zasugerowała wymianie w projekcie 
zasadzenia drzew - topól na tuje, które nie wymagają zbierania liści. 

Burmistrz Miasta p. Jerzy Bauer wyraził zdanie, że nie ma potrzeby zakładania 
monitoringu na planowanym cmentarzu żydowskim. Zwrócił uwagę, że cmentarz 
komunalny również nie posiada monitoringu. Dodał, że istnieje ryzyko wystąpienia 
aktów wandalizmu, o których można usłyszeć z mediów społecznościowych. 

Radny p. Stanisław Dylewski (poza mikrofonem) treść nieczytelna. 

Burmistrz Miasta p. Jerzy Bauer zaznaczył, że nie ma informacji o 
bezczeszczeniu cmentarza żydowskiego na ul. Wołodyjowskiego. Powiedział o 
tradycjach religijnych odnoszących się do cmentarzy żydowskiej. Wyraził 
przekonanie, że miejsce pamięci na ul. Broniewskiego będzie miejscem 
ogólnodostępnym. Nadmienił, że w porozumieniu miasto zobowiązało się do 
zadbania o prawidłowy wygląd tego miejsca. Udzielił informacji, że w porozumieniu 
ze środowiskiem żydowskim wypracowało rozwiązania dot. uszanowania miejsca 
pochówku osób pochodzenia żydowskiego oraz uzyskania praw własności miasta do 
gruntu na ul. Broniewskiego. Wyjaśnił, iż aktualnie cmentarz żydowski jest częścią 
całej nieruchomości na ul. Broniewskiego, która należy do środowiska żydowskiego. 
Dodał, że miasto nie posiada dokumentacji o prawach własności do gruntu na ul. 
Broniewskiego. Wskazał przebieg działań w procesie zasiedzenia umożliwiającym 
miastu otrzymania prawa własności do tego gruntu.  Wspomniał, że władze miasta 
po konsultacjach z partnerami m.in. Narodowym Instytutem Dziedzictwa oraz gminą 
żydowską podjęły decyzje o postawieniu tablic informacyjnych w czasie trwania 
procesu zasiedzenia. Podał, że koszty związane z przedsięwzięciem budowy 
cmentarza żydowskiego będą z budżetu miasta. Powiedział, że władze miasta będą 
podejmować starania dot. pozyskania dofinansowania zewnętrznego na inwestycje 
budowy cmentarza żydowskiego. 

Radny p. Stanisław Dylewski powiedział o zaniedbanym cmentarzu 
żydowskim na ul. Wołodyjowskiego. Dodał, że w przeszłości były składane prośby o 
postawienie tablicy informacyjnej na cmentarzu żydowskim na ul. Wołodyjowskiego. 

Radny p. Paweł Adrian Pecura zaproponował, by część tablic informacyjnych, 
które pojawią się na ul. Broniewskiego przetłumaczyć na język angielski. 

Przewodniczący Rady Miasta p. Robert Krajewski udzielił informacji o 
pełnionych dyżurach Przewodniczącego Rady Miasta w środy między godz. 8-10. 
Dodał, iż w miarę możliwości uczestniczy w obchodach różnych uroczystości. 
Wspomniał o uroczystości 20-lecia pracy artystycznej zespołu pieśni i tańca 
„Bezwianka”. 

Przewodniczący Rady Miasta p. Robert Krajewski stwierdził, że informacja z 
działalności Burmistrza Miasta w okresie międzysesyjnym, zwłaszcza z wykonania 
uchwał Rady oraz Przewodniczącego Rady Miasta w okresie międzysesyjnym 
zostały przyjęte. 

12. Wolne wnioski i sprawy różne. 
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Przewodniczący Rady Miasta p. Robert Krajewski przypomniał o obowiązku 
złożenia oświadczeń majątkowych przez Radnych Miasta z terminem upływu  2 maja 
br. 

Radna p. Jolanta Jadwiga Kwiatkowska poinformowała o wiadomości sms 
otrzymanej od mieszkańca miasta w trakcie trwania sesji Rady Miasta, w której 
mieszkaniec miasta zaproponował egzekwowanie objazdu miasta w kierunku 
Zambrowa dla pojazdów poruszających się do Łomży. Wyraziła pozytywną opinię o 
remoncie sali konferencyjnej Urzędu Miasta oraz portretach byłych burmistrzów 
miasta znajdujących się na ścianach pomieszczenia. 

Radny p. Bogusław Konrad (poza mikrofonem) spostrzegł brak tabliczki przy 
jednym z obrazów byłych burmistrzów miasta. 

Burmistrz Miasta p. Jerzy Bauer (poza mikrofonem) wyjaśnił, że obecnie obraz 
nie posiada tabliczki. 

Radny p. Stanisław Dylewski mówił o następujących kwestiach: 
- stanie nawierzchni wjazdu na ul. Kościuszki od strony ul. Armii Krajowej; 
- zniszczeniach mienia miejskiego, zwłaszcza koszy na śmieci. Zauważył brak 

ponownego ustawienia koszy na śmieci w miejscach, gdzie usunięto uszkodzone 
kosze; 

- złego stanu szaletu miejskiego, który nie nadaje się do użytkowania przez 
ludzi. Dodał, że miasto nie posiada publicznej toalety; 

- przykrycia rowu od ul. Sikorskiego do wysokości Mleczarni z uwagi na 
nieprzyjemny zapach wydobywający się z cieczy wypuszczanej z Mleczarni. 
Wskazał, że nieprzyjemny zapach utrudnia spędzenie czasu osobom korzystającym 
z ROD; 

- zastoje wody na ul. Kościuszki. Zwrócił uwagę na kończący się okres 
gwarancyjny inwestycji ul. Kościuszki. 

Poprosił władze miasta o zajęcie się powyższymi sprawami. 

Radny p. Paweł Adrian Pecura wyraził pozytywną opinię o odnowionym 
wnętrzu sali konferencyjnej Urzędu Miasta. Zwrócił uwagę na pojawienie się obrazów 
byłych burmistrzów na ścianach pomieszczenia. 

Radny p. Michał Kacprzak zapytał czy jest informacja o utworzeniu przystanku 
PKP na terenie miasta w związku z modernizacją linii kolejowej przechodzącej przez 
Ostrów Mazowiecką. 

Radny p. Mieczysław Stanisław Równy zwrócił uwagę na zły stan ul. 
Północnej. Dodał, że mimo kilkukrotnego wypowiadania się przez Radnego we 
wskazanym temacie stan ulicy nie ulega poprawie. 

Radna p. Beata Herman podjęła temat sytuacji na ul. Kolarskiej dot. trudności 
z przejazdem oraz zdewastowanego chodnika. Wyraziła obawy wobec stanu tej ulicy 
z uwagi na parkowanie samochodów na pasach zieleni. 

Przewodniczący Rady Miasta p. Robert Krajewski spytał czy Radni Miasta 
otrzymają odpowiedzi od Burmistrza Miasta p. Jerzego Bauera. 

Burmistrz Miasta p. Jerzy Bauer powiadomił, że nie ma konieczności 
omawiania punktu w formie stosowanej przy interpelacjach Radnych Miasta. 

Radny p. Stanisław Dylewski (poza mikrofonem) nieczytelna treść. 
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Burmistrz Miasta p. Jerzy Bauer (poza mikrofonem) nieczytelna treść. 

14. Zakończenie obrad  

Przewodniczący Rady Miasta p. Robert Krajewski poinformował, że porządek 
obrad 48 – ej sesji Rady Miasta został wyczerpany. Podziękował za aktywny udział w 
obradach sesji, i zamknął obrady 48 – ej sesji Rady Miasta Ostrów Mazowiecka. 

Przewodniczący 
Rada Miasta Ostrów Mazowiecka 

/-/ Robert Krajewski  

Przygotowała: Magdalena Pazik – pomoc administracyjna  

Przygotowano przy pomocy programu eSesja.pl pl Przebieg sesji zawiera nagranie dostępne na stronie Biuletynu 
Informacji Publicznej Urzędu Miasta Ostrów Mazowiecka Nagranie - Miasto Ostrów Mazowiecka (ostrowmaz.pl) 


